
كسب شش س�هميه المپيك افتخار بزرگي 
براي تيران�دازي ايران اس�ت. اي�ن افتخار 
چگونه و پس از طي چه مراحل و سختي هايي 

به دست آمد؟
بله همينطور اس��ت؛ واقعاً افتخار بزرگي است خصوصاً 
با ش��رايط تحريم ها و مش��كلات اقتصادي كه شرايط 
تمريني ما را كاملًا از رقبايمان متفاوت كرده بود. با وجود 
بدتر شدن وضعيت فشنگ در سال جاري ما براي اولين 
بار دو سهميه در رشته سه وضعيت به دست آورديم كه 
نشان از توانايي فوق العاده قهرمانان ما دارد. تصور كنيد 
اگر ما مشكل فشنگ نداشتيم بچه ها چه كار مي كردند!
بس�ياري تص�ور مي كردن�د در مس�ابقات 
قهرماني آس�يا بايد س�هميه هاي بيشتري 

كسب كنيم. اضافه شدن چهار سهميه ديگر 
را چگونه ارزيابي مي كنيد؟

اين مسئله كمي بي انصافي است. مگر كلًا چند سهميه 
توزيع مي شود كه س��هم ايران با وجود نداشتن فشنگ 
و خيلي مشكلات ديگر بيش از اين باشد؟ ايران از نظر 
تعداد سهميه كسب ش��ده در رشته تيراندازي تا كنون 
رتبه يازدهم جهان را داراس��ت و بسياري از كشورهاي 
اروپايي و آسيايي كه تجهيزات و امكاناتشان اصلًا با ما 
قابل قياس نيست سهميه هاي بسيار كمتري گرفته اند. 
امكان افزايش سهميه ها با توجه به رنكينگ 

جهاني وجود دارد؟
بسيار ضعيف است. 

جاي الهه احمدي در المپيك خالي خواهد بود. 

عملكرد او را چطور ارزيابي مي كنيد؟ احتمال 
دارد او از طريق رنكينگ سهميه بگيرد؟

الهه احمدي در همه مس��ابقات كسب س��هميه بسيار 
خوب عمل كرد و تقريباً در همه مسابقات تا يك قدمي 
گرفتن س��هميه پيش رفت؛ در رش��ته ب��ادي، در يك 
مسابقه با اختلاف تنها يك دهم امتياز به فينال نرسيد. 
در مسابقه بعدي چهاردهم امتياز، در يك مسابقه كافي 
بود به جاي دو سهميه سه سهميه توزيع مي شد تا ايشان 
به عنوان نفر سوم سهميه المپيك را بگيرند و به همين 
ترتيب تا مسابقه آخر كه در رش��ته سه وضعيت تنها با 
اختلاف يك امتياز از 1200 امتياز از رسيدن به فينال 
باز ماند. قطعاً س��هميه نگرفتن هيچ چي��ز از افتخارات 
بزرگي كه تا كنون اين بانوي قهرمان كس��ب كرده كم 

نخواهد كرد. او يك��ي از پرافتخارترين تيراندازان تاريخ 
ايران هس��تند كه در مقطعي رتب��ه اول دنيا در تفنگ 
بادي را داشتند. تنها تيرانداز ايراني كه تاكنون قهرمان 
فينال فيناليس��ت ها ش��ده، دو بار فيناليست المپيك 
بوده و بسياري افتخارات بزرگ ديگر كه قطعاً مي تواند 

استمرار داشته باشد. 
هدايت تيم مردان و زنان چه واكنش هايي را 

به همراه داشته؟
اين قضي��ه در تم��ام دنيا حل ش��ده اس��ت و خيلي از 
تيراندازان مرد دنيا مرب��ي زن دارند. اميدوارم به زودي 
در ايران هم در رش��ته هايي كه ام��كان آن وجود دارد 
به صورت عادي دربيايد تا  از حداكثر پتانس��يل مربيان 

كشورمان در تيم هاي ملي استفاده شود. 

كمبود فش�نگ و مهمات چه تأثير منفي در 
عملكرد ملي پوشان داشته و دارد؟

خيلي زياد. مگر ممكن است با تمرين با روزي 20-30 
فشنگ به مصاف كساني بروي كه روزانه با 200-300 
فشنگ تمرين مي كنند و مي توانند به تمام نقاط ضعف 
و قوتشان پي ببرند و آنها را رفع كنند؟ اما به هرحال با 
لطف خدا و روحيه قهرماني بچه ها، تا كسب سهميه از 
اين كمبودها جان س��الم به در برديم ولي موفقيت در 

المپيك با اين وضعيت غيرممكن است. 
چطور دوباره هدايت تيم ملي را پذيرفتيد؟

چون متأسفانه مربي جايگزين پيدا نشده بود، اردوها به 
تأخير افتادند و فرصت چنداني تا المپيك نمانده بود. اما 
من درباره مشكلات كاري و شرايط مورد نياز ساعت ها 

با مسئولان فدراسيون كه خواستار بازگشت من بودند 
صحبت كردم و قرار بر اين شد كه يكي از اعضاي محترم 
هيئت رئيس��ه بر اجراي كامل آنها نظارت داشته باشد 
و اولين جلس��ه براي انجام موارد مورد نياز برگزار شد و 
مسئوليت هايي به يكسري از همكاران محترم داده شد. 

اميدوارم از اين به بعد كارها بهتر پيش برود. 
نسبت به عملي نشدن وعده ها به فدراسيون 
هشدار داديد؛ آيا در اين صورت از سمتتان 

كناره گيري مي كنيد؟
شك نداشته باشيد. چون در غير اين صورت هم به خودم 

ظلم كرده ام هم به بچه ها. 
چرا پيشنهادهاي خارجي را نپذيرفتيد؟ آنها 

كه مشكل سلاح و فشنگ ندارند. 
شايد چند س��الي كه ايران نبودم مش��كلات كشورم را 
فراموش كرده بودم و حس وطن پرستي باعث شد بخواهم 
با تيم كشور خودم كار كنم، اما بعد از اينكه كار را شروع 
كردم ديگر زمان براي ترك تيم مناس��ب نبود؛ تا قبل از 
قهرماني آسيا به خاطر كسب سهميه المپيك و از اين به 
بعد هم به خاطر نزديكي به المپيك. همه بچه ها را با تمام 
وجود دوس��ت دارم. از چهار نفري كه در تفنگ سهميه 
گرفته اند نجمه خدمتي، فاطمه كرم زاده و مهيار صداقت 
از بچه هاي تيم جوانان بودند كه قبل از رفتن به سنگاپور 
با آنها كار مي كردم، خدا را شكر با آرمينا صادقيان عزيز 
هم كه بعد از رفتن من به تيم آمده بود طي مدتي كه در 
تيم ايران بودم ارتباط قلبي و كاري بس��يار خوبي برقرار 
كرده ام. بقيه اعضاي محترم تيم ملي همگي در قلب من 
جاي دارند و تا زماني كه مطمئن نباشم از نظر مربي و بقيه 
مسائل مشكلي ندارند كنارشان هستم، اما منوط به اينكه 
فدراسيون به وعده هايش عمل كند و شرايط براي حضور 

موفق در المپيك فراهم باشد.

اولين م�دال تاري�خ تيران�دازي در جوانان 
جهان، اولين مدال كاروان ايران در اينچئون، 
اولين سهميه ايران در المپيك توكيو و چند 
اولين ديگر ركوردهايي است كه به نام نجمه 
خدمتي ثبت شده است؛ اولين بودن چه حس 

فوق العاده اي به شما مي دهد؟
اولين بودن يك احساس خوشحالي خاصي به من مي دهد 
كه باعث مي شود براي مس��ابقات بعدي انگيزه بيشتري 
بگيرم. خيلي خوشحالم و خدا را شكر كردم كه اين بار در 

مسير كسب سهميه المپيك، چراغ اول را روشن كنم.  
ب�ه روزي برگرديم كه رش�ته تيران�دازي را 
انتخاب كردي؛ تيراندازي بيشتر يك رشته 
مردانه اس�ت و با توجه به روحيه خاصي كه 
بانوان دارند، ش�ايد كمتر س�راغ اين رشته 
بروند. نجمه خدمتي چه ش�د كه سمت اين 
رشته رفت؟ البته از نقش مادرتان كه در اين 

رشته فعاليت داشتند نمي توان گذشت. 
سال 89 خيلي به صورت تفريحي وارد اين رشته شدم. 
با توجه به اينكه مادرم مربي تيران��دازي بود، به صورت 
حرفه اي شروع كردم و تقريباً يك ماه تمرين كردم و پس 
از آن در رقابت هاي قهرماني كشور، مدال طلا گرفتم و از 

آنجا وارد اردوهاي استعداديابي تيم ملي شدم. 
يعني از تفنگ و تيراندازي ترسي نداشتيد؟

نه؛ واقعاً از بچگي به تيراندازي و تفنگ علاقه داش��تم و 
دوست داشتم نشانه گيري كنم. 

از خراس�ان جنوبي و بيرجند شروع كرديد؛ 
يك اس�تان كوچك و محروم. ب�ه طور قطع 
از امكاناتي ك�ه ورزش�كاران تيراندازي در 
ش�هرهاي بزرگ تر برخ�وردار بودند، ش�ما 
به�ره اي نداش�تيد. از آن روزه�ا و ش�رايط 
سختي كه قطعاً داشته ايد، صحبت مي كنيد. 
امكانات رشته تيراندازي حتي همين الان هم در استان 
خراسان جنوبي پايين و كم است. ما سالن تيراندازي در 
حد استان هاي ديگر نداشتيم و لباس هاي تيراندازي مان 
در س��الن مش��ترك بود. س��لاح كافي براي تيراندازي 
نداشتيم اما با وجود اين شرايط سخت توانستم به اردوي 

تيم ملي راه پيدا كنم. 
هميشه براي يك ورزشكار، اولين مدال يك 
لذت ويژه دارد؛ مي خواهيم از روزي كه اولين 
م�دال بين المللي را در زندگي ورزش�ي تان 
كس�ب كردي�د صحبت كني�د؛ حتم�اً روي 
آس�مان ها بوديد و آن صحنه حتماً هميشه 

جلوي چشمتان است. 
در سال 2012 در رقابت هاي قهرماني تيراندازي نوجوانان 
آسيا مدال طلا را كسب كردم كه اولين مدالم بود. خوشحال 

بودم كه توانسته ام شروع خوبي در رشته تيراندازي داشته 
باش��م. اين مس��ابقات اولين حضور بين المللي من بود و 
استرس و هيجان بالايي داشتم اما درنهايت خوشرنگ ترين 
مدال را كسب كردم و اين باعث شد تا در ادامه حضورم در 

تيراندازي اتفاق هاي خوب براي من بيفتد. 
دو سال بعد در المپيك نوجوانان ناجينگ در 
سال 2014 حضور پيدا كرديد و اگر بدشانس 
نبوديد مي توانس�تيد با م�دال برگرديد اما 
چهارم شديد؛ چه ش�د در يك قدمي مدال 

نتوانستيد به آن برسيد؟
در مسابقات قهرماني آس��يا كه در كويت برگزار شد، با 
كس��ب مدال نقره، س��هميه المپيك نوجوانان را كسب 
كردم. وقتي به المپيك نوجوانان اعزام شديم، سلاح من 
در فرودگاه جا ماند و به دست من نرسيد. اين متأسفانه 
باعث شد نتوانم قبل از اين بازي ها تمرين كنم و به مقام 
چهارم رس��يدم. اين در صورتي بود كه اگر س��لاح من 
به موقع در دستم بود و مي توانستم تمرين كنم، با مدال 

به تهران برمي گشتم. 
اوج كار نجمه خدمتي در بازي هاي آسيايي 
2014 بود؛ جاي�ي كه در بازي هاي آس�يايي 
توانس�تيد اولين م�دال كاروان اي�ران را به 
نام خودتان كس�ب كنيد و ط�لا بگيريد. در 

شرايطي كه تنها 17 سال بيشتر نداشتيد. 
يك هفته قبل از بازي هاي آسيايي اينچئون در مسابقات 
قهرماني جوانان جهان ش��ركت كرده بودم و توانستيم 
در رشته تيمي اولين مدال نقره تيراندازي را براي ايران 
كسب كنيم و در انفرادي هم چهارم شدم. 10 روز قبل 
بازي هاي آسيايي هم در المپيك نوجوانان جهان باز هم 
چهارم شده بودم. پس از پشت سر گذاشتن دو مسابقه 
سخت، سرانجام در بازي هاي آسيايي به عنوان سومين 
مسابقه كه به فاصله خيلي كمي با هم شركت كرده بودم، 
توانستم جبران كنم و به مدال طلا برسم. آن موقع 17 
س��اله بودم و عضو تيم جوانان، اما آقاي لازلو مربي تيم 
بزرگسالان تش��خيص داد كه در رش��ته تفنگ بادي به 
بازي هاي آسيايي اعزام شوم. آقاي لازلو با توجه به اينكه 
مسابقات قبلي من را ديده بود و مدال ها و فينال هايي كه 
رفته بودم را مي دانست، من را در ليست اعزام قرار داد و با 
توجه به برآوردهايي كه داشت احساس مي كرد مي توانم 
حتي با اين س��ن كم به فينال هم راه پيدا كنم و شانس 

مدال هم داشته باشم و اين اتفاق هم افتاد. 
به عنوان يك بانوي 17 ساله چراغ اول كاروان 
را با يك مدال طلا روشن كرديد؛ از حس اين 

موفقيت برايمان بگوييد؟
مدال ط��لاي من، علاوه ب��ر اينكه اولين م��دال كاروان 
ايران در بازي هاي آس��يايي بود، دومي��ن مدال طلاي 

تاريخ تيراندازي هم در اين رقابت ها بود. طبيعتاً خيلي 
خوشحال بودم. قبل از رفتن به اينچئون دو مسابقه سخت 
يعني قهرماني جوانان جهان و المپيك نوجوانان ناجينگ 
را چهارم شده بودم و قبول اين موضوع برايم خيلي سخت 
بود كه در يك قدمي مدال به آن نرسيده بودم. شما تلاش 
مي كنيد و زحمت مي كشيد به فينال مي رسيد اما وقتي 
به مدال نمي رسيد، خيلي سخت است، در اينچئون اما 

سرانجام تلاشم به مدال ختم شد. 
روند موفقيت هايتان ادامه داشت و در سال 
2016 با كس�ب س�هميه، در المپي�ك 2016 
حاضر بودي�د؛ بزرگ ترين ميدان ورزش�ي 
دنيا كه آرزوي هر ورزش�كاري است. همين 
كه توانسته بوديد س�هميه به دست بياوريد 
موفقيت بزرگي بود اما شما به فينال المپيك 

هم صعود كرديد، از خودتان راضي بوديد؟
با توجه به اينكه در رده س��ني جوانان ب��ودم اما در رده 
بزرگسالان در مسابقات كسب سهميه شركت مي كردم 
و خدا را شكر در مس��ابقات جهاني، اولين سهميه رشته 

تيراندازي را براي المپيك ريو كسب كردم. از سال 2014 
هم تمريناتم را در رش��ته تفنگ خفيف ش��روع كردم و 
توانستم باز هم براي اولين بار در رشته تفنگ خفيف در 
المپيك به فينال برسم. از نتيجه اي كه گرفتم راضي بودم. 
حضور در المپيك به خودي خودش سخت است و اينكه 
بخواهيد وارد فينال ش��ويد و مدال بگيريد كار سخت تر 
است. با توجه به سن كم و تجربه كمي كه داشتم، از خودم 

همين انتظار را داشتم كه به فينال برسم. 
در بازي هاي آسيايي 2018 در جاكارتا اما روند 
موفقيت هايتان قطع شد و نتوانستيد طلاي 
اينچئون را اين بار چهار سال بعد تكرار كنيد؛ 
چه اتفاقي افت�اد كه زنجي�ره موفقيت هاي 
فوق الع�اده اي را كه به دس�ت آورده بوديد، 

قطع كرد؟
براي بازي هاي آس��يايي جاكارتا در مس��ابقات انتخابي 
دوم شدم اما متأسفانه به دلايلي كه تا امروز هم نمي دانم 
نفرات را جابه جا كردند و نفر شش��م ب��ه جاي من اعزام 
ش��د و تا لحظه آخر هم در ليس��ت اعزامي ب��ه جاكارتا 
نبودم. بعد براي اينك��ه بگويند نجمه ه��م بيايد و يك 
خرده آرامش كنند، اسم من را در تيم ميكس تيراندازي 
گذاشتند، با اينكه حقم بود كه به خصوص در رشته تفنگ 
بادي در جاكارتا ش��ركت كنم. با اين حال نتيجه چنين 
انتخاب هايي هم در جاكارتا مشخص شد. الان ديگر براي 
من مهم نيست و تمام تمركزم را روي مسابقات آينده و 

المپيك گذاشته ام. 
به المپيك اشاره كرديد و حالا تابستان سال 
آينده در حالي نجمه خدمتي در توكيو دومين 
المپيك را تجربه مي كند كه نسبت به چهار 
س�ال باتجربه تر و ميدان ديده تر شده ايد و 
قطعاً به دنب�ال نتيجه بهتري نس�بت به ريو 
هستيد؛ نجمه خدمتي براي المپيك ريو چه 

نقشه هايي در سر دارد؟
من تمام تلاشم را مي كنم كه بهترين نتيجه را در المپيك 
توكيو بگيرم، البته بهترين نتيجه هميشه مدال نيست 
و بايد از خودم راضي باش��م. اميدوارم روز مسابقه ام در 
المپيك، روزم باشد و شرايطم عالي. انتظارم، كسب مدال 
است اما شرايط روحي و جس��ماني ام بايد مساعد باشد. 
تيراندازي يك رش��ته ذهني نيز هست و اگر بخواهيم با 
ذهن آرام در المپيك مسابقه بدهم، نياز داريم مسئولاني 
كه وظيفه آماده سازي شرايط را براي المپيكي ها برعهده 
دارند، به ما كمك كنند. حمايت ها صرفاً مادي نيست و 
از لحاظ روحي هم مي توانند پشتمان باشند تا بتوانيم در 

المپيك موفق باشيم. 
به مشكلاتتان اشاره كرديد؛ قصه غصه داري 
كه در رش�ته تيراندازي س�ر دراز دارد و شما 
و ديگ�ر بچه هاي ملي پ�وش تيران�دازي در 
سال هاي اخير با مشكلات زيادي مانند كمبود 
فشنگ و سلاح هايي كه به روز نيست، روبه رو 
بوده ايد. ش�ايد يك س�ؤال تكراري باشد اما 
مي خواهيم بار ديگر از اين مصائب بگوييد تا 
مسئولان بشنوند و فكري به حال ايجاد يك 
شرايط بهتر براي تيراندازي كه استعدادهاي 

فوق العاده اي در اين رشته داريم، بكنند. 
به خاطر تحريم ها و همچنين تفاوتي كه بين فشنگ توليد 
داخل با نمونه خارجي وجود دارد، هميشه مشكل فشنگ 
را داشته ايم، قبلًا بود، الان هست و بعداً هم خواهد بود. در 
حالي ما روزي يا بعضي وقت ها هفته اي 30 تا 40 فشنگ 
در تمرينات مي زنيم كه رقيبانمان در س��اير كش��ورها، 
روزانه 300 تا 400 تير شليك مي كنند. اين مسئله سبب 
شده تا شرايط آماده سازي ما و ديگر حريفان خيلي فرق 
داشته باشد. با همين حال وارد فينال المپيك مي شويم. 
ش��ما فكر كنيد در المپيك ريو، بعد از اينكه دو تا س��ه 

اردوي خارجي رفتيم و با فشنگ تمرين كرديم، توانستم 
به فينال صعود كنم. شما تصور كنيد اگر بيشتر از اين اردو 
داشتيم، چه نتيجه اي كسب مي شد. به عنوان نمونه اگر از 
همين الان براي المپيك توكيو برايمان برنامه ريزي كنند 
و فرصت را از دست ندهيم، مي توانيم به فينال رفتن هاي 

گذشته را تبديل به مدال كنيم. 
درباره خواس�ته هايتان از مسئولان مي خواهيم 
بيش�تر توضيح بدهيد؛ مديران مدعي هستند 
بهترين شرايط را مهيا كرده اند اما در عمل مي بينيم 
كه اينطور نيست و نه تنها ملي پوشان تيراندازي، 
بلكه بچه هاي بقيه رش�ته ها هم دل پري از عدم 

رسيدگي ها و محقق نشدن وعده ها دارند. 
از مسئولان به خاطر زحماتي كه مي كشند تشكر مي كنم 
و اميدوارم ورزشكاران را درك كنند و بدانند كه دوري از 
خانواده براي حضور در اردوها و همچنين كسب سهميه 
المپيك، كار آساني نيست. اين مسئله در رشته تيراندازي 
كه امتيازها با دهم جابه جا مي شود، نمود بيشتري دارد. 
براي همي��ن از مس��ئولان مي خواهم با اين ش��رايطي 
كه ما با توجه به تحريم ها داريم، ورزش��كاران را بيشتر 
درك كنند. در ساير كش��ورها، ورزشكارانشان با وجود 
شرايط عالي و امكانات ايده آل حتي در آخرين مسابقات 
انتخابي المپيك هم سهميه نمي گيرند اما ما در ايران با 
وجود شرايط سخت در مسابقات جهاني سهميه كسب 
مي كنيم. كشورهاي قدرتمند كه هر روز با فشنگ تمرين 
مي كنند و با امكاناتي كه دارند و حقوقي كه مي گيرند، 
نمي توانند س��هميه بگيرند و وارد فينال شوند، در ايران 
اما با وجود امكانات كم، ورزشكاران كشورمان كارهاي 
بزرگي انجام مي دهن��د. از مس��ئولان مي خواهم نه در 
سطح ساير كشورها، بلكه اگر يك ذره رسيدگي ها بيشتر 
ش��ود، مي توانيم نتيجه خيلي از فينال رفتن هايي كه با 
مقام چهارم يا پنجم همراه مي ش��ود را تبديل به مدال 

نقره يا برنز كنيم. 
درباره خانم الهام هاشمي مربي تيم تفنگ هم 
صحبت مي كنيد؟ مربي اي كه با حضورشان، 
تيراندازي دوباره انگار قرار است به روزهاي 

خوبش برگردد. 
من با حضور ايشان استعداديابي شدم و به تيم ملي راه 
پيدا كردم و ممنون هستم. به محض اينكه خانم هاشمي 
بعد از دو سال حضور در سنگاپور به ايران برگشتند، من 
توانستم سهميه بگيرم و در ادامه سهميه هاي بيشتري 
براي المپيك گرفتيم. از ايشان تشكر مي كنم و اميدواريم 
بتوانيم زحماتشان را با موفقيت هايي كه در المپيك به 

دست مي آوريم، جبران كنيم. 
و صحبت پاياني تان...

تشكر ويژه  از پدر و مادرم دارم. از قبل از ورودم به ورزش 
حرفه اي و زماني كه خبري از مدال نبود، من را حمايت 
كردند. به خصوص كه تيران��دازي را به صورت تفريحي 
شروع كردم اما پدرم احس��اس كرد كه مي توانم موفق 
باشم و تجهيزات تيراندازي را براي من خريداري كرد، 
آن هم در شرايطي كه پدر و مادرم فرهنگي هستند و با 
وجود ش��رايط س��ختي كه فرهنگي ها دارند، پشت من 
بودند. با وجود اينكه رشته تيراندازي، رشته پرهزينه اي 
است، پدر و مادرم براي من واقعاً هزينه كردند تا توانستم 
وارد اردوي تيم ملي شوم. از آنها تشكر مي كنم و اميدوارم 

در آينده زحماتشان را جبران كنم.
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در ايران با وجود امكانات كم، ورزشكاران 
كشورمان كارهاي بزرگي انجام مي دهند. 
از مس�ئولان مي خواهم نه در سطح ساير 
كش�ورها، بلكه اگر يك ذره رس�يدگي ها 
بيشتر شود، مي توانيم نتيجه خيلي از فينال 
رفتن هايي كه با مقام چهارم يا پنجم همراه 

مي شود را تبديل به مدال نقره يا برنز كنيم

 ايران از نظر تعداد س�هميه كس�ب شده 
در رشته تيراندازي تا كنون رتبه يازدهم 
جهان را داراست و بسياري از كشورهاي 
اروپاي�ي و آس�يايي ك�ه تجهي�زات و 
امكاناتش�ان اصلًا با ما قابل قياس نيست 

سهميه هاي بسيار كمتري گرفته اند

الهام هاشمي، سرمربي تيم ملي تيراندازي در گفت وگو با »جوان«:

گفت وگوي »جوان« با نجمه خدمتي بانوي تيراندازي ايران كه اين روزها براي دومين حضور در المپيك آماده مي شود

 موفقيت در المپيك 
با وضعيت فعلي غيرممكن است

مسئولان ورزش شرایط المپيكی ها را درک کنند

تيراندازي يكي از رشته هاي پرمدال بازي هاي المپيك است و مدعيان اين رشته براي 
شيوا نوروزي
      گفت وگو

درو كردن مدال ها با تمام قوا براي المپيك آماد مي شوند. با اينكه تيراندازان ايراني 
نيز پتانسيل بالايي براي افتخارآفريني دارند اما شرايط اين رشته در كشورمان با رقبا 
كاملًا متفاوت اس�ت. در روزهايي كه برترين هاي تيراندازي جهان با بهترين امكانات و اردوها خود را براي حضور 
پررنگ و موفق در توكيو 2020 آماده مي كنند، ملي پوش�ان ما از كمبود فش�نگ رنج مي برند و نگران فرسودگي 
سلاح هايشان هستند. تيم ملي تيراندازي سال هاست با اين مشكلات مواجه است اما تشديد تحريم هاي ظالمانه 
بحث ورود فشنگ و سلاح را برايمان دشوار كرده و به همين خاطر است كه اين چالش ها موجب نگراني كادر فني و 
ملي پوشان شده است. از سوي ديگر هزينه هاي اعزام هاي برون مرزي نيز با توجه به مشكلات اقتصادي كشور و بالا 
رفتن قيمت ارز چند برابر شده و كمبود بودجه و مشكلات مالي را نيز بايد به چالش هاي تيراندازان اضافه كرد. با اين 
وجود و به رغم همه مش�كلات و كمبودها تيراندازان كشورمان دست از تلاش نكش�يده و همچنان با انگيزه براي 
موفقيت مي جنگند. كسب شش سهميه بازي هاي المپيك آن هم در مصاف با بهترين هاي دنيا كار بزرگي بود كه 
ملي پوشان تيراندازي با تكيه بر غيرت و تعصب خود به كشورشان اين مهم را محقق ساختند. در اين بين نبايد از 
نقش پررنگ الهام هاشمي، سرمربي تيم ملي تفنگ غافل شد؛ اين بانوي ايراني با وجود داشتن پيشنهادهاي خوب 
خارجي باز هم تيم ملي كشورمان را تنها نگذاشت و ترجيح داد در اين شرايط سخت يار و ياور ملي پوشانمان باشد. 
هاشمي روي وعده هاي داده شده حس�اب كرده و اميدوار است هرچه زودتر اين وعده ها به مرحله اجرا دربيايند. 

اولين ها انگار با نام نجمه خدمتي گره خورده است؛ بانوي تيرانداز كشورمان كه 
سعيد احمدیان

      گفت وگو
در 17 سالگي در بازي هاي آسيايي 2014 اولين مدال كاروان ايران را در اينچئون 
كسب كرد، آن هم يك مدال طلاي خوشرنگ. از آن روز به بعد تيراندازي ايران 
يك ستاره به نام خدمتي را رو كرد؛ ستاره اي كه اين روزها خيلي ها انتظار دارند در هر مسابقه اي كه مي رود 
با مدال برگردد. خدمتي ارديبهش�ت امسال هم اولين س�هميه ايران را براي المپيك توكيو كسب كرد تا 
همچنان به ثبت اولين ها به نام خودش ادامه دهد. خدمتي كه تابستان آينده در توكيو، دومين حضورش در 
المپيك را تجربه مي كند، در گفت وگو با »جوان« درباره هدف هايش و آخرين شرايطش صحبت كرده است. 


